
Repræsentantskabsmøde i Folkemøde Møn, 27.11.2023 

 

 
1. Valg af dirigent og referent.  

Anne Marie Søland valgt som dirigent og Helle Bender Justesen som referent.  

 

 
2. Valg af stemmetællere.  

Projektleder Anne Marie Søland og Krista Steffensen (tidl. bestyrelsesmedlem, Folkemøde Møn) havde 
tilkendegivet at være stemmetællere, hvis det blev aktuelt. 

 

 

3. ”Folkemøde Møns potentiale for provinsen – demokratiets betydning for unge,       

herunder Folkemødets betydning”.      Oplæg v/rektor ved Vordingborg Gymnasium, 

Jakob Stubgaard  

Jakob Stubgaard indledte med at fortælle om Vordingborg Gymnasium og HF’s mission: Viden-

glæde-horisont-fællesskab. Han pointerede at FMM og prioriteringen af deltagelse i arrangementet i 

den grad understøttede Gymnasiets vision og værdier. Og at Gymnasiet satte stor pris på at have et 

folkemøde ”i baghaven”. Gymnasiet prioriterer at deltage via debatter og arrangementer og gør en 

del ud af forberede elevernes deltagelse via opgaver og fokus. 

Det er ikke alle der deltager lige aktivt og kom med den opfordring, at det er vigtigt at tænke i 

mindre fællesskaber, mening og identitet, når vi skal have fat i de unge. Derfor er tidsbegrænsede 

indsatser og et budskab om, at alle kan bidrage med noget, væsentligt. Og en accept i Stege om der 

er lidt mere larm og er lidt anderledes om fredagen. 

Derudover havde Jakob 3 opfordringer. For det første vil det være fint, hvis folkeskoleeleverne har 

en mere tydelig plan for deltagelse i unge-dagen, For det andet er det vigtigt, at temaerne om 

fredagen appellerer til de unge og endelig at vi bliver enige om sluttidspunktet for fredagen. 

Endelig opfordrede Jakob til at vi deltog i Vordingborgs Uddannelsesråd, som mødes primo 2024 

 

 
4. Bestyrelsens årsberetning, fremlæggelse og godkendelse v/formand Erik Harr.  

 
Etik gav en kort status og vurdering af det forløbne år.. Det har (igen) været et positivt år med et godt 
folkemøde, og hvor FMM satte nye højder ift. deltagerantal – estimeret til 15.000. Der var flere 
stadeholdere end sidste år cq. 100 mod 70 tidligere.  Et folkemøde skal ikke kun måles på deltagerantallet 
men også den oplevede kvalitet. Det er bestyrelsen indtryk via efterfølgende samtaler med oplægsholdere 
og debattører, at de havde en virkelig god oplevelse ved at deltage og at der blev leveret indhold af høj 
kvalitet. Vi oplevede desuden op til FFM en større interesse fra eksisterende og nye samarbejdspartnerne. 
Og så står og falder Folkemøde Møn med de frivillige kræfter – som igen i år gjorde et kæmpe stykke 



arbejde – tak for det! Erik nævnte, at evalueringen efter mødet viser, at en der selvfølgelig stadig er 
udviklingspotentialer – ting, der kan gøre bedre. Det tager vi med i planlægningen af næste års Folkemøde. 

Erik fortalte også lidt om hvad der er støbeskeen til næste år – som jo er et jubilæums-Folkemøde – og det 
skal markeres og fejres! 

Vores strategi med fokus på provinsens potentialer holdes vi fast i. Vi tænker dog at skærpe profilen lidt 
inden for det brede felt, hvilket også vil gavne os i arbejdet med få nye samarbejdspartnere og sponsorer.  

Vi er også optaget af at gøre fredagen – altså unge-dagen – endnu bedre ved at få unge til at være med til 
at planlægge dagen – og dermed tager ejerskab. 

Vi er glade for at Handelsstandsforeningen har meldt så positiv ud i forhold til at indgå i en tættere dialog i 
forhold til afvikling af Folkemøde Møn. Det vil betyde, at vi bl.a. kan leve op til forventninger om et varieret 
og tilgængeligt madudbud. 

Erik sluttede af med at sige, at vi går efter at gøre det gode Folkemøde Møn endnu bedre i det kommende 
jubilæumsår. 

I den efterfølgende debat blev der gjort opmærksom på eventuelle kommende besparelser i Vordingborg 
Kommune. Der var opfordring til at fokusere endnu mere på markedsføring/kommunikation, hvis vi gerne 
vil have deltagere fra et større opland. Én måde vil være at få fortalt ”de gode historier om FMM” evt. 
koblet med 10 års jubilæet – en anden er at sende materiale til de foreninger og institutioner der deltager, 
så de kan sprede det i deres bagland. Endvidere blev der opfodret til at FMM tager et socialt ansvar 
eksempelvis ved at øge samarbejdet med Møn Rangers. 

Endelig var der ros til formandens beretning – der er mange potentialer i det arbejde, der er gang i. 

Beretning blev herefter godkendt. 

 

 
5. Regnskab og budget, fremlæggelse og godkendelse v/kasserer Henrik Abildgaard.  

Henrik gennemgik hovedposterne i regnskabet, som efterfølgende blev godkendt. Der har været udgifter 
for  1.307.828  kr. og indtægter for 1.496.026 kr. Det giver et overskud på ca. 188.000 kr. Beløbet anvendes 
til driften af foreningen frem til næste folkemøde.  

Regnskabet blev godkendt. 

Henrik gennemgik forslag til budget for 2024 – budgettet afspejler bl.a. et fokus på Unge-dagen og 10 års 
jubilæum. Der var et forslag om at finde partnerskaberne, der kan hjælpe til med markedsføringen. I øvrigt 
blev det pointeret at markedsføringsbudgettet i 2024 bør være mere ambitiøst. Der blev også forslået at 
stifte en 10 års jubillæums-pris. 

Budgettet blev godkendt. 

 

 
6. Indkomne forslag.  

Der var et forslag fra bestyrelsen og ingen udefra. 

Forslag fra bestyrelsen til ny § 5.1 i vedtægterne:  



§5.1 Repræsentantskabet vælger 9-11 bestyrelsesmedlemmer for 2 år ad gangen. Desuden vælges 2 
suppleanter til bestyrelsen for 2 år ad gangen, som i tilfælde af bestyrelsesmedlemmer stopper indtræder i 

bestyrelsen og overtager den pågældendes valgperiode Det første år efter Repræsentantskabets oprettelse 

vælges 5 bestyrelsesmedlemmer dog kun for 1 år, de øvrige for 2 år, og så fremdeles. Mindst halvdelen af 
bestyrelsens medlemmer skal være bosiddende i Vordingborg Kommune. 

Ved den efterfølgende afstemning blev forslaget vedtaget. 

 

 
7. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 

Fire nuværende bestyrelsesmedlemmer var på valg  og 2 medlemmer er trådt ud af bestyrelsen i perioden, 
så der skal vælges 6 medlemmer samt to suppleanter.  

Følgende stillede op: 

• Birger Tannebæk Christensen 

• Pia Thanning 

• Nada Louise Cay 

• Martin Graff Jørgensen 

• Ole Knudsen 

• Kristine Thomsen 

Alle blev valgt. 

Pernille  Hessøe og  Søren Holm blev valgt som suppleanter 

 

 
8. Valg af registreret eller statsautoriseret revisor. Nuværende revisor er Øernes Revision, som 

modtager genvalg.  

Øernes Revision blev genvalgt. 

 

9. Evt.  

 

Dirigenten takkede for god ro og orden – og diskussion – og afsluttede mødet. 

 

 
 


